	National Political Influence and the Catholic Church.
Democratic transitions recently became a topic of great discussion among political scholars as a domino effect of democratization began in Latin America in the 1970s and continued through Eastern Europe in the late 1980s.  In many of these transitions, the Catholic Church played a crucial role as the protector of civil society during periods of communist and right-wing authoritarian rule, as well as taking an active role to promote the establishment of democracy (Bruneau 1994, Levine 1980, Stepan and Linz 1996, Peréz-Díaz 1993, Ramet 1987). 

With the establishment of democracy the Church was expected to flourish, due to its organizational and political advantage within new democracies. However, initial research suggests otherwise.

Political Influence of the Church

When measuring the political influence of the Church, the line between indirect and direct political influence is decidedly blurred. The influence of a given Church is defined by the Church’s ability to achieve certain moral and political objectives within specific policy areas. National Churches have differed in the policy disputes they chose to engage in, which is not surprising given the variety of historic contexts existing within these Churches. The table constructed below acts as a visual representation of how successful the Spanish, Brazilian, and Polish Church’s have been in influencing abortion policy within their respective democratic governments and societies. 

As shown by the table, these Churches have varied in their success and many explanations exist for why these Churches have shown such a wide variance in political influence. 

Abortion policy is an effective indicator for determining the political clout assigned to each case because the Catholic Church is fundamentally opposed to induced abortion of any kind. 

In April 1999, the Vatican went so far as to condemn the distribution of emergency contraception by United Nations agencies to Kosovo refugees who had been raped (Center for Reproductive Law). 

Thus, with such a firm stance being taken, it is easily seen to what extent national churches have been able to influence abortion politics. 

Poland

(most politically influential)

●May 28, 1997 liberalized law considered unconstitutional on grounds that human life is of fundamental value and protected from conception. Reestablished 1993 anti-abortion law (Eberts 1998).

● Abortion allowed with parental authorization (for minor), cases of rape and incest, and fetal impairment

● Polish Federation for Women and Planning submitted restrictive law to UN committee; UN recommended it be changed because it presented a threat to women’s right to health[2]

● Support emergency contraception (CRLP Worldwide)

Brazil

●1940 abortion law

● Illegal under all circumstances except when pregnancy endangers the mothers life or is the result of rape (Lupiya 1998)

Spain

(least politically influential)

● Sept. 22, 1998 liberalized abortion bill sought to allow an abortion if “severe personal, family, or social conflict within the first twelve weeks of pregnancy”

 172 favored, 173 opposed, 1 abstained (Bosch 1998)

●Currently abortion allowed in cases of rape, fetus malformation, or danger to mother’s health (mental or physical)

Passed under Socialist majority Oct. 6, 1983—186 favored, 109 opposed


	Национально-политическое влияние и Католическая церковь.
Переход к демократии стал в последнее время главной темой диспутов среди политологов, аналогично эффекту домино, демократизация начала свое распространение с Латинской Америки в 1970г и охватила Восточную Европу вплоть до конца 1980г. В период коммунистического и авторитарного режима Католическая церковь сыграла решающую роль в развитии демократии, выступая в качестве защитника гражданского общества и содействуя образованию демократии (Bruneau 1994, Levine 1980, Stepan and Linz 1996, Peréz-Díaz 1993, Ramet 1987).
С установлением демократии ожидалось процветание церкви, так как она обладала организационными и политическими преимуществами среди простых людей, рабочего класса, поддерживающего новую волну изменений. Тем не менее, первоначальные исследования свидетельствуют об обратном.
Политическое влияние Церкви

При рассмотрении политического влияния церкви, грань между косвенным и прямым влиянием не четко проглядывается. Влияние определенной церкви определяется ее способностью  достигать конкретные моральные и политические цели в отдельных областях. В спорах национальные церкви чаще всего придерживаются нейтралитета, что неудивительно учитывая их историческое прошлое. Ниже в таблице приводится список действий дающих визуальное представление об успешном политическом влиянии Испанской, Бразильской и Польской церквей, относительно политики абортов. В таблице показано, насколько разную степень успеха имеют церкви. Политика абортов является эффективным показателем, определяющим политическое влияние церквей, так как Католическая Церковь принципиально выступает против искусственных абортов любого рода. В апреле 1999года, Ватикан зашел так далеко, что обвинил  ООН в распространении средств контрацепции среди беженцев в Косово, подвергшихся изнасилованию. Таким образом, легко заметить степень влияния национальных церквей в отношении политики абортов.

Польша

· 28 мая 1997г был либерализован закон, считавшийся неконституционным на том основании, что человеческая жизнь имеет основное значение и защищена от зачатия, угрожающего состоянию здоровья. Переутвержден в 1993г законом против абортов.

· Аборт допускается с разрешения родителей (для несовершеннолетних), в случаях изнасилования, инцеста или повреждении плода.

· Распространение средств экстренной контрацепции (CRLP Worldwide)

Брази-лия
·  1940г – издание закона об абортах

· Аборт является незаконным во всех случаях, за исключением тех, когда беременность угрожает жизни матери или является результатом изнасилования (Lupiya 1998).

Испа-ния

· 22 сентября  1998г был либерализован законопроект, разрешавший аборты в течение первых 12 недель беременности, в случаях серьезных личных, семейных или социальных конфликтах.

172 проголосовавших ЗА, 173-ПРОТИВ, 1-Воздержался.

· В настоящее время аборт разрешен в случаях изнасилования, уродства плода или угрозе здоровью матери (психической или физической).

6 октября 1983г закон принят большинством проголосовавших.

186-ЗА, 109-ПРОТИВ.




